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Jaargang 11, nummer 31, november 2018

Voorjaarsvergadering 
 
De vergadering was  op 22 maart 2018 om 
20.00 uur in het Trefpunt te Mastenbroek.  
Als spreker hadden we na de pauze Jan Olaf 
Tjabringa Gebiedsmakelaar IJsseldelta. Jan 
Olaf ging met de zaal in gesprek op basis van 
een aantal stellingen over de problematiek 
van de weidevogels. 
Van het  bestuur waren Stefan van der Weg 
en Klaas jan Bruins aftredend. Gelukkig 
hebben zich beiden herkiesbaar willen 
stellen. Jan van der Weerd nam in de 
bestuursverkiezing een bijzondere positie in. 
Inmiddels is hij 3x maal herkozen en zou hij 
statutair moeten aftreden. Jan is momenteel 
tevens voorzitter van het Collectief Agrarisch 
Natuur en landschapsbeheer NW Overijssel. 
Voor de ANV is dit positief. Zo hebben we 
altijd de informatie direct en uit de eerste 
hand. 
Binnen het bestuur hebben we lang 
gesproken over de vervanging van Jan als 
voorzitter. Gebleken is, dat dit op de korte 
termijn intern geen haalbare zaak is. Als 
tussenoplossing heeft Jan aangeboden nog 
twee jaar aan te blijven als voorzitter en 
nadien te stoppen. Met instemming van de 
leden  zijn we voorlopig even uit de brand. 
 

Verenigingszaken 1 
 
Lid worden van de vereniging. 
Met het lidmaatschap ondersteunt u onze 
activiteiten en wordt u op de hoogte 
gehouden door nieuwsbrieven en 
ledenvergaderingen. De contributie bedraagt 
€ 25 per jaar. Het aanmeldingsformulier kunt 
u aanvragen bij onze secretaris Stefan van de 
Weg of via info@anv-camperland.nl. 
 
Momenteel telt de vereniging 210 leden. 
Hiermee nemen we een steeds sterkere  
positie in het agrarisch natuurbeheer in.  

 
 
 
Deelnemers van het ANLB zijn leden van het 
collectief en daarmee ook lid van de ANV. 
 
Het is zeer belangrijk dat wij de gegevens 
van onze leden actueel kunnen houden. 
Indien in de toekomst uw bankrekening, post 
of e-mail adres wijzigt verzoeken wij u dit 
ook even door te geven aan de secretaris of 
via info@anv-camperland.nl. 
 
Wij vragen uitdrukkelijk uw aandacht 
hiervoor. Nog steeds komt het regelmatig 
voor dat post en email onbestelbaar 
terugkomt. 
 

Verenigingszaken 2  

In mei 2018 is de wet “Algemene Verordening 

Gegevensbescherming” afgekort AVG in 

werking getreden. Deze wet beschermt uw 

persoonlijke gegevens, welke van u bij 

organisaties bekend zijn, tegen ongeoorloofd 

gebruik. Binnen onze vereniging houden wij 

ook ledenbestanden bij waar uw persoonlijke 

gegevens in zijn opgenomen. In het Privacy 

reglement van de ANV Camperland heeft het 

bestuur afspraken vastgelegd over de aard 

van de gegevens en wat hiermee mag worden 

gedaan. Het reglement is bijgevoerd bij deze 

nieuwsbrief. Mocht u bezwaren of vragen 

hebben, kunt u hiervoor contact opnemen 

met Wim Baer. 

Eerste kievitsei 2018 
 
Marcel Stoel vond op 18 maart het 1e 
kievitsei op een perceel op het 
Kampereiland. 
 

mailto:info@anv-camperland.nl
mailto:info@anv-camperland.nl


 
Marcel Stoel 

 
 

Weidevogelseizoen 2018 
 
Het seizoen 2018 loopt al weer op een eind.  

De resultaten waren net als voorgaande jaren 

wisselend. 

Op enkele plaatsen was sprake van een forse 

predatie tot wel 90%. Gelukkig was dit niet 

overal zo. Bij de parentelling zijn naar 

schatting iets minder paren geteld dan in 

2017. De paren met alarm zijn naar 

verwachting onder de 50%  uitgekomen, wat 

te weinig is om de populatie in stand te 

houden. Het warme weer eind april heeft 

daarin geen goede rol gespeeld. Er stond al 

zo veel gras dat er vroeg is gemaaid terwijl 

de vogels nog op de nesten zaten. Die waren 

juist  laat vanwege de winter begin maart. 

Hierdoor zijn er veel pollen met nesten 

blijven staan die voor een slimme kraai, 

buizerd of vos een makkelijke prooi waren. 

Toch waren er ook verschillende plekken 

waar nog veel paren met kuikens geteld zijn. 

Positieve uitzonderingen waren o.a. 

Kamperveen – Cellemuiden, 

Bisschopswetering en Oude Wetering in 

Mastenbroek. 

 

 Foto: Adri de Groot 

Aktieplan 2019: 
Inmiddels zijn wij al weer druk met het 

volgend jaar. Er is een extra geldimpuls 

gekomen vanuit pijlen 1 die gebruikt gaat 

worden voor weidevogelbeheer. Voor 

Overijssel is dit 2,3 miljoen waarvan 1,8 voor 

Noordwest Overijssel. Dit betreft een periode 

van 3 jaar tot en met 2021. 

In samenwerking met de provincie - de 

terrein beherende organisaties 

Natuurmonumenten en Staatsbosbeheer - en 

de Fauna Beheereenheid is er een actieplan 

geschreven welke deze maand aan GS van 

Overijssel ter goedkeuring wordt 

aangeboden.  

Per deelgebied is er een plannetje gemaakt 

op basis van de aanwezige weidevogelparen 

om het beheer te optimaliseren. Uiteraard 

kan dit niet zonder medewerking van de 

agrariërs, dus deze zullen de komende 

maand(en) benaderd worden om te kijken 

wat er nog mogelijk is. Het budget is dus in 

tegenstelling tot andere jaren niet het 

knelpunt. Wij zullen als ANV ook kijken naar 

overige kansrijke plekken. Zijn jullie op 

voorhand geïnteresseerd – geef ons een 

seintje. 

Verder is ook Stadserven bezig met het 

zoeken naar compensatie voor verschillende 

verloren gegane leefgebieden voor de 

weidevogels in opdracht van de gemeente 

Kampen. Dit zal vooral plaatsvinden op de 

gronden van haar pachters. 

Binnen ons beheersgebied zijn de Wild 

Beheer Eenheden IJssellanden en Kampen 

actief. Zij leveren een belangrijke bijdrage in 

het beschermen van de weidevogels door de 

predatoren zoveel mogelijk te beperken. 

Vanuit het Collectief Agrarisch Natuurbeheer 

NW Overijssel hebben zij de beschikking 



gekregen over een 7 vangpijpen. Naast deze 

heeft de ANV middels een subsidie van de 

Stichting Particuliere Landschapsdiensten 

IJsseldelta voor gebruik door de WBE’s in de 

bestrijding van predatoren twee 

warmtebeeld camera’s kunnen aankopen. 

Alex Datema in de 2de kamer over 
de toekomst van het GLB 

22 oktober 2018 

Op donderdag 11 november was er in de 
tweede kamer een ronde tafel gesprek over 
de toekomst van het GLB georganiseerd. 
BoerenNatuur was ook uitgenodigd om daar 
onze visie te geven op het nieuwe GLB. In 3 
blokken van een uur hebben 15 organisaties 
hun visie mogen geven in een pitch van 2 
minuten waarna de aanwezige Kamerleden 
vragen konden stellen. 

De grote lijn van de ingebrachte ideeën is 
dat we het GLB toekomst gerichter moeten 
maken, waarmee bedoeld wordt dat we het 
GLB moeten inzetten om boeren te 
stimuleren en de gelegenheid te bieden om 
aan de slag te gaan met thema’s als klimaat, 
biodiversiteit, water kwaliteit en landschap. 
Dat betekent concreet lagere hectare 
premies en meer geld dat direct gekoppeld 
wordt aan “maatschappelijke” diensten. 
Voorwaarde hierbij is dat de boer keuze 
vrijheid heeft in welke maatregelen hij wel 
of niet wil nemen op zijn bedrijf. Daarvoor 
zou het goed zijn om regionaal 
samengestelde menukaart te ontwikkelen 
waaruit de boer dan zijn maatregelen kan 
kiezen. Mijn conclusie: we gaan op weg naar 
een toekomst-gerichter en dus groener GLB. 

 

 
 
Knelpunten 
Provincie Overijssel werkt op dit moment aan 
een actieplan weide- en akkervogels. Dat 
gebeurt samen met de agrarische 
collectieven en de Faunabeheereenheid. Het 
plan moet voor de zomer af zijn. In de 
aanloop daar naartoe werd het symposium 
georganiseerd, mede om knelpunten te 
bespreken met betrokkenen bij het 
weidevogelbeheer. 
Over een ding was vrijwel iedereen het eens: 
er moet meer gedaan worden aan 
predatiebeheer. De vos is veruit de grootste 
boosdoener onder weidevogels. 'Het is 
dweilen met de kraan open.' 
 

Hoofdpredator 
Veel weidevogelboeren vinden dat ze er 
beter mee op kunnen houden als er niet meer 
wordt ingezet op predatiebeheer. Het tast 
hun motivatie ernstig aan. De vos is 
hoofdpredator, maar daarnaast hebben ook 
steenmarters, zwarte kraaien, dassen, egels 
en bunzingen het lokaal op weidevogelnesten 
voorzien. 
Het aantal nesten dat uitkomt in Overijssel is 
alarmerend laag, bleek eerder al uit 
Overijssels onderzoek in de 
weidevogelgebieden Lierderbroek bij Heino, 
Tolhuislanden bij Nieuwleusen en het 
Staphorsterveld. 
 
Beschermen 
Om weidevogels beter te beschermen is meer 
nodig dan alleen predatiebeheer. De 
inrichting van het landschap is belangrijk, 
maar ook aandacht in het 
landbouwonderwijs. Volgens de bekende 
weidevogelboer Hessel Agema uit Friesland is 
er veel meer onderzoek nodig. 
(bron: nieuwe oogst) 
 

 
Foto: www.hunting.be 

 

Mandemakers hut geopend 
 
Wethouder Gerrit Jan Veldhoen en 
Jacqueline van Werven–Gunnink openden 
woensdag 16 mei de vogelkijkhut in 
Mandjeswaard. Met deze opening vierde 
Natuurmonumenten tevens de Natura 2000-
dag. 
 



 
Mandemakershut 

 
Riet herstel 
De realisatie van de hut is één van de 
mijlpalen uit het project van 
Natuurmonumenten en de Provincie 
Overijssel voor riet herstel in het Zwarte 
meer. Door de vogelkijkhut wordt een deel 
van het rietland toegankelijk voor publiek om 
de bijzondere vogels in het Zwarte meer te 
bewonderen. Vanuit deze hut is een fraai 
deel van het rietland, het Zwarte Meer en in 
de verte het Vogeleiland te overzien. 
 
Naam 
Jacqueline van Werven-Gunnink heeft de 
winnende naam van de hut ‘Mandemakers 
hut' bedacht. Jacqueline: ‘Mandemaker was 
de eerste pachter in dit gebied van 1432 tot 
1438’. 
 

 
Wethouder Veldhoen en Jacqueline van Werven 

 
 

 

Gebiedscoöperatie 
 
De gebiedscoöperatie IJsseldelta 
organiseerde  een inspirerende dag over 
toekomstbestendig boeren in de IJsseldelta 
op vrijdag 20 april 2018 in het 
Multifunctionele Dorpshuis in Zalk. 
 
Het was een divers programma waarin de 
resultaten van het project ‘Uitdagend Boeren 
in een vitaal landschap’ werden besproken 
aan de hand van thema’s als Verbreding in de 
landbouw, Kringlooplandbouw en 
Smaakmakers van de IJsseldelta. 
De speciale gast in het ochtendprogramma 
was Maurits von Martels, sinds maart 2017 
Tweede Kamerlid voor het CDA en daarnaast 
is hij melkveehouder. Zijn slogan is ‘Méér 
boerenverstand in de Tweede Kamer’. 
Hiervoor was hij wethouder bij de gemeente 
Dalfsen. Binnen de Haagse CDA-fractie is hij 
verantwoordelijk voor onder andere 
landbouw en infrastructuur. Hij vertelde de 
aanwezigen zijn visie op de toekomst van de 
melkveehouderij. 
 
Food, power en fun 
Er was ook tijd voor ‘food, power en fun’. De 
‘Slimste boeren van de IJsseldelta’ waren na 
het spelen van een boerenkwis Jeanette 

Fokker en Wim van Ittersum. De lunch 
bestond uit streekproducten uit de 
IJsseldelta en na de lunch volgden 
deelnemers een excursie bij de 
melkveehouderij van André Blankvoort, de 
geitenhouderij van Erik en Jeannette Fokker 
of een workshop verbreding in de landbouw. 
 
 

 
Geitenhouderij fam. Fokker 

 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Bestuur: 
Jan van der Weerd, voorzitter 038-3375771 
Stefan van de Weg, secretaris 06-19844966 
Henk van Dijk, penningmeester 038-3388212 
Cor Pierik, vice voorzitter en secretaris 038-3856826 
 
Leden en portefeuille verdeling: 
Ganzencie: Henk van Dijk 
Weidevogelcie: Joop Beens, 038-3856347 en  
                        Stefan van de Weg 06-19844966 
Groen Blauwe Diensten: Wim Bear 06-22023019 
Pompen plas dras: Marius Gunnink 038-317770 
Gebiedscoöperatie IJsseldelta en Gebiedsraad 
Nationaal Landschap: Wilke Gunnink 038-3446282 

Collectief NW Overijssel: Jan van der Weerd 038-
3375771 
Webmaster, Klaas Jan Bruins 06-10482089     
Vertegenwoordiging LTO: Gerrie Kok 038-3446291 
Ondersteuning en advisering: Wim Baër 06-2202301



 


